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EDITORIAL

Milí čtenáři,
Stále ještě zkoušíme a hledáme, jak by měl 
vypadat ideální zpravodaj. Je to těžká věc. 
Měl by být otevřený všem názorům, zároveň 
by měl být čtivý. Měl by přinášet informace 
o dění v obci, zároveň by měl nabízet i něco 
navíc. Měl by být zajímavý i tradiční, měl 
by bavit i donutit k zamyšlení a poskytnout 
podněty pro společenskou diskuzi. Není 
jednoduché tohle všechno sladit, obzvláště,  
a tady si dovolím osobní názorovou poznám-
ku, když není sladěné vedení obce.
V anketě o zpravodaji z minulého čísla jste 
jste psali podnětnou kritiku. Nelíbily se vám 
dlouhé příspěvky názorového, politického 
charakteru. Některé z vás to odradilo do 
zpravodaje přispívat, jiné to k tomu motivo-
valo. Pokud chceme zpravodaj spravedlivý  
a otevřený, nemůžeme říct: „Tento příspěvek 
neotiskneme, protože je takový a makový.“ 
Podmínky jsme stanovili v Zásadách vydá-
vání Ochozského zpravodaje. Pokud článek 
není hanlivý, rasistický, má míň než 8000 
znaků a týká se života v obci, uveřejníme 
ho. I za tu cenu, že to některé třeba nebu-
de bavit nebo to jiné pobouří. Jiní si ho zase 
přečtou rádi a třeba si o názorech s jejich 
autory pohovoří.
Zároveň chceme vyjít vstříc těm, které poli-
tika a výměny názorů nezajímají. Proto 
bude rubrika Názory oddělená a na konci 
zpravodaje. Tím pádem to zkrátka nemusíte 
číst, když nebudete chtít. A pokud budete, 
můžete svobodně reagovat.
Další změny poznáte nejlépe, když si zpra-
vodaj pročtete. Nebojte se psát připomínky 
a tipy dál. Naše e-mailová adresa: ochozsky.
zpravodaj@email.cz.

Pěkné léto přeje 
Aneta Šedá 
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Takto se v Ochozi upalovalo…

Takto se v Ochozi fandilo…

Z ochozského života 

foto: Daďa Blatná
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NÁZORY

příspěvkům ve Zpravodaji, proto krátce  
a v bodech reaguji :
- Občané Ochoze prostřednictvím voleb 
dali jasně najevo, koho chtějí mít v jak Vy 
říkáte, „Orchestru“. A pokud jsme to dali 
najevo opakovaně, snad to o něčem svědčí.
- Kritizovat a urážet umí každý, ale rozum-
ný člověk se ke kritice uchyluje až v přípa-
dě, kdy se může opřít o to, co sám dokázal.
- Používat laciné urážky není vizitkou 
inteligentního člověka - potažmo to zavá-

ní kopírováním interpelací v parlamentu  
a věřte, že toho mají občané plné zuby.

Pokud Vás pane Mikulico napadne (nedej 
Bůh) myšlenka reagovat prostřednictvím 
„Zpravodaje“, prosím nedělejte to, raději 
vyjděte z „orchestřiště“ a ukažte, jak umíte 
hrát sólo.

 

Alena Pírková

Poplatek za zveřejnění
inzerce ve zpravodaji

1. výsledný formát v časopisu
- podklady dodané obědnavatelem

A5 (celá strana) 800 Kč
A6 (polovina strany) 500 Kč
A7 (čtvrtina strany a méně) 300 Kč
Zadní strana obálky 1000 Kč
(pouze celá strana mínus plocha tiráže)

2. grafické zpracování redakcí
- přirážka 100% z výsledné plochy
3. fyzické a právnické osoby se  
sídlem v Ochozi -50% sleva z ceny

V minulých dnech a v následujících letních 
měsících oslavili nebo oslaví své životní 
jubileum tito občané naší obce:

červenec
Jana Růžičková                 70 let                        
Eliška Šnajdrová 75 let                          

srpen
Věra Zajíčková 85 let                            

září
Václav Knecht                  70 let
Marie Šiková                    90 let

Všem oslavencům přejeme především to 
nejcenější – zdraví, spokojenost a radost  
v životě. Blízké lidi kolem sebe a sem tam  
i pěkné nevšední zážitky.

redakce

Společenská kronika
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Z OBECNÍHO ÚŘADU, ZASTUPITELSTVA  A VÝBORŮ

Výpisky nejsou oficiální zdroj informací, je 
to redakčně upravený text vybraný z oficiál-
ních zápisů – výběr je individuální, autorský. 
Zastupitelstvo obce za následující výtah 
nenese žádnou odpovědnost. 

28.3.2011 
5. zasedání 

ZO rozhodlo, že přebírá ručitelský závazek 
do výše 708 790, 80 Kč, kterým obec ručí 
placení nájemního vozidla na svoz odpadu 
společnosti KTS Ekologie. Do této společ-
nosti vstoupila obec společně s Nosislaví, 
Židlochovicemi, Měnínem a Bratčicemi na 
konci roku 2009. Ve smlouvě o ručení při 
nákupu tohoto vozidla do majetku společ-
nosti, jejíž je Ochoz spoluvlastníkem, neby-
la dohodnutá částka ručení pro jednotlivé 
obce. Tímto rozhodnutím se obec zavázala  
ručit do výše jedné pětiny z celkové částky. 

Pro přípravu projektu na úpravu ochozské 
návsi  byl ze tří zájemců vybrán zhotovitel 
s nejvýhodnější nabídkou 60 000 Kč, firma 
TOPPROJEKT. 

ZO odsouhlasilo zadání projektu řešení ces-
ty ke hřišti Ing. Zezulovi. Jako předběžný 
odhad celkové ceny uvádí ZO v zápisu 700 
tisíc, maximální cena projektové dokumen-
tace 35 tisíc korun. Okraje komunikace by 
měly být zarovnány ve výšce vozovky, na 
zpevněném podloží by měla být zaválcovaná 
vrstva minerálního betonu. Zastupitelé také 
uvažovali další postup. V případě schválení 
by měli pracovat na dohodě s majiteli sta-
vebních pozemků s tím, že investorem bude 
obec. 
Kulturní výbor předložil návrh na rozdělení 

finančních příspěvků organizacím. ZO se 
jím bude dále zabývat. 

Zastupitelstvo schválilo zvýšení nájmu 
obecního bytu (v budově ZŠ) na 89,90 Kč za 
metr čtvereční. Zvýšení lze dosáhnout jen 
dohodu obou stran, dále se o tom bude jed-
nat s nájemníkem. 

V minulém zasedání bylo upozorněno na 
zoufalou dopravní situaci na Pastýřkách.  
Tamní občané žádají kvůli hluku snížení 
rychlosti a zákaz předjíždění. Byla urgována 
návštěva Policie ČR, aby situaci posoudila. 

Na zastupitelstvu padl návrh na zakoupení 
motorové jednotky Multimate s nástavci 
křovinořez, plotové nůžky a prořezávač za 
cca 20 tisíc korun. 

Zastupitelstvo schválilo uhrazení dílčí fak-
tury v zaokrouhlené výši 137 tisíc za staveb-
ní práce na garáži pro hasičská auta.  

Občané upozornili na: rozbité sklo v čekárně 
na Pastýřkách, na praskliny v silnici směrem 
na Příhon, na výhodu úsporných žárovek ve 
veřejném osvětlení a na chyby v časování  
a v čidle sepnutí osvětlení. 

18.4.2011 
6. zasedání

Zastupitelstvo schválilo rozpočtovou tabul-
ku pro rozdělení finančních příspěvků 
místním organizacím, kterou ovšem snížilo  
o 25 % oproti návrhu. Tabulka s dotacemi na 
činnost a na jednotlivé akce je k nahlédnutí 
jako příloha k oficiálnímu zápisu ze zasedá-
ní ZO (na stránkách obce). 

Výtah ze Zápisů ze zasedání zastupitelstva
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Z OBECNÍHO ÚŘADU, ZASTUPITELSTVA  A VÝBORŮ

Dále zastupitelstvo schválilo příspěvek na 
zakoupení dvou hliníkových branek pro 
nejmenší fotbalisty z přípravky ve výši  
26 000 Kč plus doprava. 

Zastupitelstvo schválilo uhrazení nákladů 
spojených s vypracováním žádosti o dota-
ci na realizaci projektu „Pořízení techniky 
pro odstraňování prašnosti v mikroregionu 
Časnýř. Na této žádosti bude mirkoregion 
Časnýř, kterého je Ochoz členem, spolupra-
covat na základě Smlouvy o dílo s Bc. Janou 
Švédovou. Ochoz je zároveň členem, který je 
pověřen organizací projektu a zároveň pone-
se všechny náklady, které Časnýři vzniknou 
mimo případnou dotaci, jak se píše v zápisu 
z valné hromady mikroregionu. 

Zastupitelstvo řešilo i upozornění na neú-
nosnou hlukovou zátěž u silnice na Pastýř-
kách. Policie ČR po návštěvě místa nedopo-
ručila snížení maximální rychlosti v úseku 
na 30km/h. Občané požadovali kompromis 
– alespoň zákaz předjíždění. Tuto žádost 
zastupitelstvo odeslalo na odbor dopravy 
MěÚ Šlapanice. 

Zastupitelstvo odsouhlasilo proplacení 
faktury za provedené práce na garáži pro 
hasiče za měsíc březen v zaokrouhlené výši  
481 tisíc Kč. 

Motorové jednotka Multimate s nástavci na 
křovinořez, prořezávač a plotové nůžky byla 
zakoupena za necelých 14 tisíc Kč. 

Zastupitelstvo schválilo proplacení výměny 
plynového kotle a ohřívače vody v obecním 
bytě. 

Zastupitelstvo chce uvolnit částku 30 tisíc Kč 
na nákup benzinového drtiče větví. Ořezané 

větve stromů a keřů totiž vozí pan Dostál do 
kontejneru za hřbitovem, jehož jeden vývoz 
přijde na 4-5 tisíc Kč. Za poslední měsíc byl 
kontejner vyvážen třikrát. Likvidací větví na 
místě by se ušetřila částka na odvoz kontej-
nerů. 
Občané upozornili na nutnost řešit skládky 
v obci koncepčně, na špatné nastavení časo-
vání veřejného osvětlení atd. 

9.5.2011 
7. zasedání 

Zastupitelstvo odsouhlasilo plánovací 
smlouvu pro stavbu pozemní komunikace 
ke hřišti s majiteli pozemků, kteří v místě 
chtějí postavit 3 rodinné domy. Dohoda zní, 
že každý z nich přispěje na postavení silni-
ce částkou 100 tisíc Kč. Silnice by měla být 
postavena do konce roku 2014. 

Bylo odsouhlasené další dílčí proplacení 
faktur na stavbu garáže pro hasiče, změna 
typu kotle a ohřívače vody kvůli úsporám. 

Zastupitelstvo odsouhlasilo změnu stavby 
Přístavba prodejny na Restauraci a prostory 
pro ubytování se sportovním zaměřením, 
půjčovnu kol a volejbalovým hřištěm. Jed-
ná se o budovu směrem na Příhon, kde byl  
v minulosti areál JZD. Zastupitelstvo 
požaduje návrh způsobu parkování před 
budoucí restaurací, vyžaduje toto řešit na 
náklady investora. 

Majitelka chaty zažádala o možnost při-
pojit se na splaškovou kanalizaci a veřejný 
vodovod, stavební výbor doporučil analýzu 
kapacit těchto sítí (podrobnější informace  
v dalším zápisu). 

O budoucí spolupráci při přístavbě sociální-
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ní politiky došlo v naší obci k několika 
významným změnám. Na jedné straně ke 
kumulaci funkcí, kdy se jeden zastupitel stal 
předsedou výboru sociálního, školního, kul-
turního a kontrolního. Na druhé straně ve 
„velké“ politice bývá zvykem dávat trafiky 
vysloužilým nebo neschopným politikům. 
V Ochozi na to jdeme jinak – s tichým sou-
hlasem celého zastupitelstva bylo umožněno 
vytvořit trafiku začínajícímu politikovi. Jak 
jinak nazvat vznik nového, a přiznejme si, 
se vší úctou ke sportovcům, zcela zbytečné-
ho výboru. Snad aby měl jeho předseda dost 
času na získání informací o tom, jak to fun-
guje v jiných obcích, když už mu chybí ale-
spoň základní informace o dění v naší obci  
v letech minulých. A protože si tuto práci dle 
vlastních slov vybral proto, že jeho děti hrají 
fotbal, mají smůlu i všichni ostatní sportov-
ci, od velmi úspěšných florbalistů po desítky 
žen a dívek, co chodí cvičit do hodin zumby. 
A stejně, jako chybí předsedkyně kulturního 
výboru na kulturních akcích, chybí i před-
seda sportovního výboru na těch sportov-
ních. Naštěstí sport i kultura má v naší obci 
hluboké kořeny a dalo by se říci, že funguje 
nejen bez, ale navzdory působení těch, kteří 
by naopak měli být nápomocní těmto akti-
vitám. 
Mrzí mě, že jste vy, občané Ochoze, mani-
pulováni do situace, že je obec v krizi, kterou 

může vyřešit jen změna na postu místosta-
rosty, nejlépe zvolením několika místosta-
rostů. Ze zkušeností obce, která tento model 
zkusila, vím, že pravá ruka nevěděla, co dělá 
levá, a nejčastější věta na zasedáních byla 
„to ne já, to ten druhý…“.
Vy, občané, jste ve volbách rozhodli tak, jak 
jste rozhodli. Bohužel vaše rozhodování bylo 
ovlivněno volebním systémem, který poslal 
do zastupitelstva i ty kandidáty, kteří od vás 
dostali velmi málo hlasů. V příštích volbách 
budete moci rozhodnout jinak, jen nevím, 
jestli budete mít dostatečně velký výběr.  
Přeji vám všem pěknou dovolenou a několik 
pozitivních údajů na závěr: obec není v kri-
zi, ani finanční, ani personální. Pro rok 2011 
byl schválen rozpočet ve výši 14 mil.Kč, což 
je o třetinu více než v roce 2009. Obec nemá 
problémy se splácením svých závazků, fun-
gují sítě, doprava, pro naše děti je stále dost 
míst ve školce i ve škole, hraje se fotbal i tan-
čí na hodech, dokončuje se hasička, podařilo 
se vykoupit Sokolovnu, budují další chodní-
ky, a zastupitelstvo je vždy usnášeníschopné 
a stále ještě věřím, že při hlasování rozho-
duje s nejlepším vědomím a svědomím ve 
prospěch všech občanů naší obce. 

Ing. Renata Vaculíková, 
bývalá zastupitelka obce a bývalá  

kronikářka Ochoze

Názor čtenáře 

Když začal vycházet Ochozský zpravodaj, 
vždycky jsem se těšila na každé nové čís-
lo. Od doby,  kdy se chce ve Zpravodaji 
zviditelnit dosud neviditelný pan Mikuli-
ca, nemám chuť ho ani otevřít. Nicméně  
– přečetla jsem si jeho články, protože to 

správné poznám, až když znám nespráv-
né. 
Po přečtení každého článku si řeknu: 
„Musím panu Mikulicovi…“.  Ne, nebudu 
jako pan Mikulica, nebudu zabírat místo 
věcným, inteligentním a srdcepohlazujícím 
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na 30km/hod potencoval tento negativní 
dopad) a pozitivní efekt snížení rychlosti se 
tak zase snižuje. Z těchto důvodů zastupitel-
stvo neodsouhlasilo podání žádosti o snížení 
rychlosti, ale pouze o zákaz předjíždění. 
Pozitivní snad je, že pokračují přípravy na 
rekonstrukci této „slavné“ kostkové silnice 
a tak se snad změny dočkáme, i když to asi 
bude značný „zářez“ do obecního rozpočtu 
a nebude to tak brzy.
Poněkud rozpačité pocity mám z připravo-
vané žádosti o dotaci na snížení prašnosti 
(pořízení čistícího vozidla). Žádost bude stát 
55 000Kč a dále i nějaká % ze získané částky 
(v případě úspěchu), nicméně velké šance 
bohužel nevidím. Prašnost v podmínkách 
naší obce (okolní lesy a louky) vidím obtíž-
ně doložitelnou, i když je žádáno za svazek 
obcí. Uvidíme, jak to dopadne. V případě 
neúspěchu to bude jistě signál, abychom 
lépe zvažovali, o jaké dotace se snažit.
Bohužel byla zamítnuta dotace na výstav-
bu sociálního zázemí pro Sokolovnu (bylo 
požádáno o 3 mil. Kč). O dotaci bude 
zažádáno zase v příštím roce, nicméně v 
případě dalšího neúspěchu by bylo vhodné 
začít řešit celou situaci asi nějak jinak, vlast-
ními prostředky a možná i svépomocí. Jen je 
otázkou, co obecní rozpočet ještě „unese“.
Asi budeme muset sahat hluboko do kapsy 
a tak je vhodné hledat úspory. V tomto nás 

bedlivě sleduje pan Škrob, který jako jeden 
z mála (prakticky ze dvou) občanů více 
méně pravidelně navštěvuje zasedání zastu-
pitelstva. Správně se nás ptá, jestli by neby-
lo možné pro finanční audit hospodaření 
obce využít Krajský úřad, který toto prová-
dí zdarma, přičemž prozatímním zvykem 
je využívání externího poradce, který obec 
stojí ročně cca 30 000Kč. Účetnictví není mé 
„hoby“a proto i já jsem hlasoval pro tento 
rok opět pro využití externího auditora, nic-
méně asi by nebylo od věci zkusit se připra-
vit na to, že bychom to příště zkusili s audi-
tem z Krajského úřadu. Pokud to dokážeme, 
může obec ušetřit během volebního období 
90 tisíc Kč. Ale nechci to zde populisticky 
prosazovat. Je třeba se detailněji zamyslet 
nad přínosy a negativy jednotlivých řešení.
Kde vidím potenciál pro úspory, je odmě-
ňování funkce místostarosty. Vedli jsme  
o tom dlouhou diskusi na poslední pracov-
ní schůzce, nicméně hlasování o návrhu na 
změny v této oblasti bylo odloženo na příští 
zasedání zastupitelstva (11.7.2011). Existu-
je potenciální úspora až téměř 400 000Kč 
během tohoto volebního období. Ale o tom 
podrobněji až příště.
Přeji všem hezké léto a pohodovou dovole-
nou.

Libor Mikulica

Názor čtenáře 

Vážení spoluobčané! 
Po skončení svého funkčního období jsem 
si slíbila, že se nebudu aktivně zapojovat do 
obecní politiky, už proto, že nepovažuji za 
správné, když většinu uskupení nebo kan-
didátky tvoří členové jedné rodiny. Ovšem 

události v poslední době a Ochozský zpra-
vodaj, který se stal hlásnou troubou názorů 
jednoho zastupitele, mě přesvědčily, abych 
se do této soutěže o nejlépe napsanou kriti-
ku zapojila také.
Se vstupem nového uskupení do míst-
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ho zařízení na Sokolovně navrhuje starosta 
jednat až po získání dotace. TJ získala sta-
vební povolení na přístavbu. Bohužel, jak 
se píše v zápisu č. 8, tak dotaci na přístavbu 
nezískala. 
Na funkci obecního kronikáře se přihlásily 
paníVodičková, Hloušková a Šedá. 

Zastupitelstvo rozhodlo poslat žádost na 
umístění dopravní značky zákazu předjíždě-
ní na silnici Na Pastýřkách směrem na Brno, 
vzhledem k vyjádření Policie ČR neschválilo 
zaslání žádosti na snížení maximální povo-
lené rychlosti tamtéž.

5.5. se uskutečnila schůzka projektanta, sta-
rosty a Policie ČR ohledně úpravy návsi. 
Policie ČR trvá na parkovišti, s čímž je pro 
obec spojena řada komplikací – organizace 
dopravy, značení, místa pro invalidy atd. 
Starosta představil návrh, který bude zapra-
cován do projektu. 

Byl přijata nabídka opravy zastávky na 
Zákazanci za necelých 13 tisíc od firmy 
Moravostav.

Občané se ptali: na zamaštěnou fasádu OÚ. 
Ta vznikla při svozu kovového šrotu a pra-
cuje se na jejím odstranění.  

30.5.2011
8. zasedání 

Ing. Zezula dokončil projekt silnice ke hřišti. 
Rozpočet stavby určil na necelých 900 tisíc. 
Zastupitelstvo schválilo proplacení jeho fak-
tury za projektovou práci ve výši necelých 
40 tisíc. 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí zprávu audi-
tora o hospodaření obce na za rok 2010. 

Audit nezjistil v hospodaření žádné pochy-
by. Zastupitelstvo vybíralo auditora pro rok 
2011 mezi nezávislým auditorem a audito-
rem z krajského úřadu. Hlasováním zvolilo 
nezávislého auditora. 

Stavební výbor, starosta a místostarosta 
zkontrolovali průběh stavby garáže pro hasi-
če, která pokračuje podle plánů. Dokončená 
by měla být v srpnu. Členové Sboru dob-
rovolných hasičů mají za úkol vypracovat 
návrh sušáku na hadice. 

ZO odsouhlasilo vzhledem k předchozí 
domluvě na spolufinancování příjezdové 
komunikace stavbu tří rodinných domů  
u cesty ke hřišti.

Zastupitel Libor Mikulica navrhl zakou-
pení nebo pronajmutí mobilního WC na 
Sokolovnu, starosta odvětil, že budovu má 
v nájmu TJ Ochoz a nic jí nebrání, aby takto 
učinila sama. 

ZO odsouhlasilo uvolnění 30 000 na rekon-
strukci počítačové sítě na OÚ a zabezpečení 
vysílání kabelové televize. 
    
Bude vypracována studie o kapacitě splaš-
kové kanalizace a kapacitě vodovodu jako 
reakce na žádost majitelky nemovitosti  
v chatové oblasti, která se chce na tyto sítě 
napojit. Územní plán neudává přesný počet 
potencionálních nových rodinných domů, 
odhadem uvádí zápis 152 nových domů 
(včetně Skalek). V chatové oblasti Skalka je 
dnes 120 chat.  

Byl přijat návrh na výměnu prasklého skla v 
čekárně na Pastýřkách za sklo bezpečnostní.

Občané na zastupitelstvu upozornili na: 
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Vyjádření k Žádosti o stanovení dopravního značení

Z Odboru výstavby Městského úřadu  
Šlapanice
V předložené žádosti zastupitelstvo obce 
Ochoz u Brna požaduje stanovení místní 
úpravy
provozu na pozemní komunikaci silnici  
č. II/373 v úseku od začátku obce (ve směru 
od Brna)
po křižovatku se silnicí č. III/37368 (směr na 
Hostěnice) a to i ve směru opačném - umís-
těním dopravní značky Zákaz předjíždění  
z důvodu značného hluku od projíždějících 
vozidel a ve směru do Brna, kdy silnice vede 
do kopce, dochází při předjíždění (vzhle-
dem k povrchu - žulové kostky a značné 
nerovnosti komunikace) rovněž k nebez-
pečným situacím.

Podle technických podmínek „TP 65 - Zása-
dy pro dopravní značení na pozemních 
komunikacích“ (stanovují podrobnosti  
o užití, provedení a umísťování dopravních 
značek a vybraných dopravních zařízení na 
pozemních komunikacích) se Zákaz před-
jíždění užívá zejména v případech, kdy je 
nutno vzhledem k místním podmínkám 
(nedostatečné rozhledové poměry, dopravní 
omezení, apod.) stanovit zákaz předjíždění 
motorového vozidla (s výjimkou motocyklu 
bez postranního vozíku) vlevo.
Ve vyjádření SÚS Jihomoravského kraje, p.o. 
sděluje, že průjezdný úsek silnice č. II/373 
Brno - Ochoz - Březina v obci od začátku 

zástavby po křižovatku se silnicí na Hostě-
nice je veden v přímém směru s dostatečnou 
šířkou vozovky a tudíž nevidí důvod k ome-
zení provozu zákazem předjíždění.
Ve svém stanovisku ke snížení rychlosti  
a zákazu předjíždění Policie ČR nedoporu-
čuje snížit rychlost na silnici II. třídy, zejmé-
na jedná se-li o průtah obcí a ve věci stano-
vení zákazu předjíždění ve výše uvedeném 
úseku nevidí v něm zlepšení bezpečnosti  
a plynulosti provozu. Dopravní policie ČR 
doporučuje pro zlepšení situace v daném 
úseku: rekonstrukci celého úseku silnice, 
fyzické umístění ostrůvku a vychýlení jed-
notlivých pruhů na začátku obce, obchvat 
obce.
Z výše uvedených důvodů silniční správní 
úřad nevyhovuje žádosti o stanovení míst-
ní úpravy provozu a rovněž nesouhlasí  
s umístěním DZ č. B 21a Zákaz předjíždě-
ní v uvedeném úseku v obou směrech.
Odůvodnění:
Stanovením místní úpravy provozu nedojde 
ke snížení hlučnosti projíždějících vozidel. 
Umístěním této dopravní značky na hlavním 
silničním tahu v průjezdném úseku obce by 
mělo za následek omezení plynulosti provo-
zu se značnými negativními důsledky. Více 
pomalu jedoucích vozidel na poměrně krát-
kém úseku v obci má za následek zvýšení 
hlučnosti a zvýšení exhalací.
Pro zklidnění dopravy je daleko vhodnější 
využít opatření na vjezdu do obce - uspo-

havarijní stav mostku přes potok za zahra-
dou domu č. 217, na problém likvidace 
posečené trávy na hřišti, na nutnost vysekat 
šeříky na Příhoně z důvodu špatného výhle-

du na silnici, na neuklizený stavební materi-
ál na veřejných prostranstvích atd. 

Ze zápisů vybírala a upravovala Aneta Šedá 
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trapně. Asi proto, že o práci zastupitelstva už 
něco vím.
Závěrem mi dovolte poděkovat těm našim 
spoluobčanům, kteří se v poslední době 
zasloužili o zpříjemnění života v naší obci. 
Určitě mezi ně patří ty ženy a dívky, které 
letos zorganizovaly tak nádherné Babské 
hody. Dále je potřeba vyzdvihnout sportov-

ní úspěchy našich fotbalistů z oddílu kopané 
TJ, kteří v mužích udrželi pro Ochoz pozice 
v krajské soutěži, i partě florbalistů z Orla, 
kteří ve své lize skončili na celkovém dru-
hém místě.
Příjemné prožití prázdnin, 

Jan Vaculík

Poslední netradiční podání informací ze 
zastupitelstva Slovo zastupitele aneb Váženi 
i nevážně mělo za následek bouřlivější dis-
kusi, ve které jsem skončil se svou „basou 
naraženou na hlavě“. Snažil jsem se netra-
dičně popsat „tradiční“ politické půtky, 
nicméně asi každý si to mohl vyložit jinak 
a bez potřebného nadhledu to bylo asi jen 
těžko „stravitelné“. Faktem je, že výtky 
týkající se délky mých článků vnímám jako 
opodstatněné a proto se pokusím tentokrát 
stručně okomentovat pár věcí. Některé jsem 
v minulém článku „nakousl“ a snad stojí za 
„dojezení“.
Úvodem jen jedna korekce informací, které 
si někdo mohl mylně vyložit. Odstoupení 
pana Janka z funkce předsedy kontrolního 
výboru neznamená, že by přestal v zastupi-
telstvu pracovat. Pořád se stará o IT zázemí 
zastupitelstva a aktuálně i řeší renovaci kabe-
láží a IT techniky. Pro nás ostatní, neiforma-
tiky, je to proto velmi vítaná odbornost, bez 
které se v dnešní době dá jen těžko obejít. 
Nicméně zvládání 2 výborů je pro MUDr. 
Klusáčkovou náročným úkolem a původní 
zastoupení předsedů výborů bylo pro fun-
gování zastupitelstva asi vhodnější. Je třeba 
se s tím ale nějak „porvat“.
Pozitivní zprávou z minulého období, hlav-

Slovo zastupitele aneb Snad konečně stručněji

ně pro obecní spolky, je schválení návrhů 
příspěvků podle více méně korigovaných 
návrhů kulturního výboru. Zúročila se tak 
snaha spolků o zavedení přehledného sys-
tému udělování obecních dotací, který je 
snad čitelnější než dříve a dává možnost 
plánovat více dopředu. Podpora činnosti 
spolků závisí na počtu členů, zda se jedná  
o práci s dětmi, přináší prezentaci obce  
a jsou o činnosti poskytovány informace. 
Takto bylo rozděleno celkem 71 000Kč. Na 
příspěvky na jednotlivé akce se pak rozdě-
lilo 79 000Kč. V zápise ze zasedání ze dne  
18. 4. 2011 je možné nalézt výši podpory 
jednotlivým organizacím. 
Kde se nám ale nepodařilo dohrát celou 
„orchestrální skladbu“ do úspěšného konce, 
byla snaha vyhovět petici občanů z Pastýřek, 
kteří požadovali snížení rychlosti v části sil-
nice Na Pastýřky. Bohužel jak jsme celou 
záležitost řešili, vyšlo v podstatě najevo, že 
snížení rychlosti by sice asi mírně pomohlo 
snížení hluku, nicméně asi ne tolik jak by-
chom si přáli. Snížení rychlosti sníží hluk 
vytvářený pneumatikami, nicméně součas-
ně se zvyšuje hluk pocházející z motoru, 
který musí jet na vyšší otáčky (nižší převo-
dový stupeň). To také vede k větším emisím 
z dopravy (i kopec by při snížení rychlosti 
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ještě musí oznámit příslušnému hasičskému 
záchrannému sboru kraje minimálně pět 
pracovních dnů předem. 

Některé kontakty na kominické mistry lze 
získat na OÚ.

Helena Suchomelová

Jak to vidí místostarosta

Vážení spoluobčané, pod výše uvedeným 
nadpisem jste si v minulosti zvykli čítat 
názory místostarostů na dění v obci. Pře-
dem se omlouvám, že nejsem žádný brilant-
ní spisovatel a věci beru spíš vážně. Přestože 
jsem se nejdříve nechtěl pouštět do žádných 
polemik s konstatovanými skutečnostmi 
o našem rozladěném orchestru, byl jsem 
nakonec přesvědčen vyjádřením podpory 
mnoha občanů, o kterých ani nevím, zda 
tvoří zdravou páteř obce, abych napsal tyto 
řádky.
Nejdříve mi dovolte, abych zdůraznil, že si 
nesmírně vážím práce, kterou odvádí kaž-
dý ze zastupitelů obce. Především práce 
výboru stavebního a pro územní plánová-
ní pod předsednictvím paní Blatné dostala 
proti dřívějšku úplně jiný rozměr. Ale také 
práce ostatních výborů je jistě zajišťována 
kvalitně. A potom tu máme dva „ne“činné 
zastupitele. Uvolněného starostu, kterému 
se tímto omlouvám, že o něm musím tak-
to psát a neuvolněného místostarostu, který 
kráčí v jeho stínu. Tolik k posledním dvěma 
větám s nadsázkou. O práci starosty obce je 
zbytečné psát. Jistě ji obhájil už tím, že byl 
občany zvolen do zastupitelstva  třikrát za 
sebou a svůj úřad zastává bez ohledu na vol-
ný čas. Takže k postu místostarosty. Nejdří-
ve je volen v komunálních volbách občany 
obce jako člen zastupitelstva. Do funkce ho 
následně  vyberou zastupitelé obce. Je také 
na jejich volbě, zda ve funkci zůstane po 
celé volební období a za jakou výši odmě-

ny ji bude vykonávat. Funkce místostarosty 
je úzce spjata s prací starosty obce. Osobně 
jsem starostovi asi nejvíce nápomocen při 
zajišťování správy objektů v majetku obce, 
především budovy úřadu, školy a nejvíce 
mateřské školky. K mým dalším činnostem 
patří jednání a zastupování obce v souladu 
se zákonem o obcích, to mimo jiné zname-
ná, že zastupuji starostu v době jeho nepří-
tomnosti na úřadu i při jednání mimo obec. 
Pro tuto činnost je nutné připravit spoustu 
organizačních a správních úkonů vyžadují-
cích vzájemnou informovanost a důvěru při 
spolupráci nejen se starostou obce, ale také  
s ostatními zastupiteli. Za dobu výkonu 
funkce jsem zajišťoval vyjádření právníků, 
znalců na odhady majetku, geodety na zamě-
ření majetku obce, projektanty i architekty. 
S mnoha z nich jsem vedl osobní jednání. 
Často jsou to tedy záležitosti, které nejsou 
ve skutečnosti nikde vidět, pokud to fungu-
je. Tady vás, občany obce, musím požádat  
o zpětnou vazbu,  prosím přijďte nám  říct 
svůj názor na veřejná zasedání. Nechci 
občany obce znepokojovat tím, že v zastupi-
telstvu nedovedeme najít společnou řeč. Tak 
tomu určitě není, alespoň to tak nevypadá 
při hlasování o většině důležitých rozhod-
nutí. Jen si to asi musíme v zastupitelstvu 
mezi sebou vyříkat a najít správné řešení.
Nechci tímto svým článkem nijak obhajo-
vat svůj význam na postu místostarosty pro 
obec, jen jsem se cítil při čtení článku Slo-
vo zastupitele aneb Vážně i nevážně docela 
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řádáním vjezdu (tzv. brány) tak, aby se 
znemožnilo přenosu vysokých rychlostí  
z extravilánu do intravilánu. Toto opatření 
však vyžaduje stavební řešení.

Ing. Hana Meitnerová, vedoucí odboru 
výstavby
(dokument byl redakčně upraven a zkrá-
cen) 

Od 28.6.2011 nové frekvence v ochozském kabelovém rozvodu

Číslo kanálu        frekvence FM

 

 3.             119,25             NOE

 4.             126,25             ČT 24

 5.             133,25             NOVA

 6.             140,25             ČT2

 7.             147,25             Prima

 8.             154,25             ČT1

 9.             161,25             místní vysílání

 5.             177,50     mux1 ČT1,ČT2,ČT4,ČT24

 6.             184,50 mux2 Nova, Nova Cinema, 

   Prima, Prima Cool, Barrandov         

 12.             128,25             Markíza

 13.             245,25             Nova Cinema

 14.             252,25             Discovery

 15.             259,25             ČT 4

 16.             266,25             Barrandov

 17.             273,25             Prima Cool                 

 18.             280,25             ES

 19.             287,25             RTL

 20.             284,25 SAT 1
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Věděli byste, na kterém místě můžete vidět 
pohromadě téměř šedesát krojovaných žen 
a dívek? Asi existuje více správných odpo-
vědí, ale jedna z nich je určitě na babských 
hodech v Ochozi. Již několik měsíců pře-
dem se ochozské stárky scházely na Orlovně 
a nacvičovaly zpěv a tance, kterými chtěly 
překvapit všechny, kdo v sobotu 18. června 
zavítají na jejich hody. A nutno dodat, že se 
jim to dokonale povedlo.
Nikoho nepotěšilo nepříliš vlídné počasí, 
které toho dne již od rána panovalo. Štěs-
tí bylo, že aspoň v průběhu dne, kdy stárky 
obcházely za doprovodu krojované kapely 
Nenkovjanky vesnici, příliš nepršelo a roz-
pršelo se až večer, kdy už bylo v Orlovně vše 
nachystáno na večerní hodovou zábavu.
Hosté se sice díky dešti scházeli pomaleji 
než obvykle, to ovšem stárkám nebránilo 

Ohlédnutí za babskými hody

v zahájení hodové zábavy. Kromě tradiční 
polky, valčíku a zpívání pod věncem ozdo-
beným kuchyňským nářadím bylo k vidění 
pásmo lidových písní a tanečků, které si při-
pravily mladší stárky pod vedením Martiny 
Zichové, a dále také originální úprava hitů 
Šepotá a Oliver Twist. Dříve narozené stár-
ky zase publikum překvapily precizně nacvi-
čenou polonézou od Antonína Dvořáka se 
šátky, tancem ve stylu Zumby a vrcholem 
večera se stal řecký tanec Syrtaki, známý  
z filmu Řek Zorba.
Hodová zábava potom pokračovala až do 
brzkých ranních hodin a zbylým stárkám 
a hostům ani nemuselo tolik vadit, když ve 
dvě hodiny ráno přestala hrát kapela, pro-
tože na její místo nastoupila harmonika 
pana Šlofa a mohlo se zpívat dál.

Ondřej Mlejnek
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 děti do tří let zdarma
Provozní doba v sezóně: červenec, srpen
Otevřeno denně od 10.00 – 20.00 hod.
Vstupné:  dospělí  40,- Kč 
 po 16.hod 30,- Kč
 děti a studenti 20,- Kč 
 po 16.hod 15,- Kč

 děti do tří let zdarma.
Při nepříznivém počasí může provozovatel 
přírodní koupaliště na přechodnou dobu 
uzavřít. 

Helena Suchomelová

Pozor, nebezpečný komín!

Opakovaně upozorňujeme občany, že dnem 
1. ledna 2011 nabylo účinnosti Nařízení vlá-
dy o povinné kontrole komínů, a to mini-
málně jednou ročně. Kontroly se nově netý-
kají jen komínů na tuhá paliva, ale všech, 
kromě nepoužívaných komínů označených 
cedulí „mimo provoz“.
Kontrolu je možné provádět kdykoliv  
v roce, nejlépe však v letních měsících, kdy 
se netopí.
Kontrola komínového tělesa trvá asi hodi-
nu. Ceny kontroly se aktuálně pohybují  
v rozmezí mezi 300 až 500 Kč podle stavu  
a přístupnosti komína. K tomu se připočítává 
cena za dopravu, která se liší podle vzdálenosti,  
a cena za případné čištění. Pokud kominík 
při kontrole použije kameru nebo endo-
skop, může se cena i zdvojnásobit. Kominík 
vystaví o provedené kontrole doklad.
Závažné nedostatky, v jejichž důsledku by 
mohlo dojít k požáru nebo otravě, je komi-
ník povinen nahlásit stavebnímu úřadu 
nebo orgánu státního požárního dozoru  
a tito mohou topení v nemovitosti zakázat.
Zanedbáváním čištění komínu a pravidel-
ných kontrol ohrožují majitelé nemovitostí 
zdraví a životy svých blízkých i svůj maje-
tek.
Od ledna 2011 jim může být udělena pokuta 
až 25 000 Kč.

Čištění komínového tělesa
Čištění komínového tělesa je nejlepší prová-
dět před začátkem topné sezony a u pevných 
paliv by se mělo po třech měsících opakovat.  
U plynu stačí čistit jednou ročně a vždy jej 
musí provádět kominík.

Postup v případě požáru a škody způsobené 
komínem Pojišťovny budou informace pro 
šetření pojistné události čerpat od vyšetřo-
vatelů hasičů.
Pokud požár vznikne od zaneseného komí-
na, bude postup hasičů i pojišťovny záviset  
i na tom, jak se o komín majitel nemovitosti 
staral. Budou se zkoumat i doklady, zda byl 
komín řádně čištěný a kontrolovaný. Tyto se 
dají získat od kominíka, který musí veškerou 
agendu archivovat. Pokud se zjistí pochybe-
ní, mohou hasiči udělit pokutu a pojišťovny 
pak strhnou až desítky tisíc z vypláceného 
pojištění.

Vypalování komína
Vypalování je možné provádět tehdy, pokud 
není možné pevné usazeniny odstranit 
jiným způsobem. Vypalovat jej může jen 
způsobilá osoba, která má živnostenské 
oprávnění v oboru kominictví, nebo reviz-
ní technik komínů, a to za pomocí další  
k tomu způsobilé osoby. Majitel stavby to 



SERVIS

24

Blíží se  prázdniny, doba dovolených a pře-
devším koupání a tak jsme pro vás připravili 
aktuální informace o  koupalištích v okol-
ních obcích.

Koupaliště Křtiny
Koupaliště je součástí kempu, ale i jako neu-
bytovaní můžete využívat místních služeb. 
Je zde velký bazén 25 x 50 m ( hloubka 130 
– 230 cm), menší bazén pro děti (hloubka 
80 cm) a malé brouzdaliště (hloubka 0 - 40 
cm). Travnatá pláž, sprchy, sociální zařízení, 
převlékárny a občerstvení.
Provozní doba pro rok 2011 - letní sezona 
denně 9.00-19.00 hodin

Vstupné:   Dospělí  50,- Kč; 
 po 16. hod. 25,- Kč
                  Děti od 3 let  25,- Kč; 
 po 16.hod. 15,- Kč
                  Důchodci  40,- Kč
                  Studenti  25,- Kč
               
Koupaliště Mokrá-Horákov
Nabízí možnost koupání ve dvou bazénech, 
plavecký 25 m s čtyřproudou skluzavkou  
a dětský na brouzdání. V areálu se je  hřiště 
na plážový volejbal, travnatá pláž, sociální 
zařízení, převlékárny a  občerstvení.
Koupaliště letos zahájilo svůj provoz 
15.června.
Provozní doba  od 10.00 -  20.00.hodin

Vstupné:  Dospělí 70,- Kč;  
 po 16. hod. 50,- Kč
                Děti a VZP  50,- Kč;  
 po 16. hod. 30,- Kč

Koupaliště Řícmanice
Provozní doba červenec, srpen 2011 

Kam za vodou v bazénu i v rákosí

Otevřeno denně od 9.00 – 19.00 hod.
Vstupné:  Dospělí 50,- Kč; 
 po 15.30. hod. 30,- Kč
                Děti  30,- Kč; 
 po 15.30 hod. 10,- Kč

Vstup zdarma: osoby se ZTTP, předškolní 
děti, občané starší 70 let
Permanentky na celou sezonu:  Dospělí 
440,-Kč,  děti  220,-Kč 

Přírodní koupaliště Kovalovice
V červnu 2007 byl otevřen přírodní koupací 
biotop, pravděpodobně v té době první kou-
paliště tohoto druhu pro širokou veřejnost 
v ČR.
Bazén nepravidelného elipsového tva-
ru o rozměrech 55 × 36m tvoří mělčí část 
pro neplavce s hloubkou 0-1m vyloženou 
oblázky, která přechází v plaveckou část  
s hloubkou 3 - 4,2m. Plavecká část je záměr-
ně hluboká, pro udržení lepší stability vody. 
Ke vstupu do vodní plochy slouží dřevěná 
mola a schůdky z kamenných desek.
Je zde i dětské brouzdaliště s vodním hřibem 
i dětský bazén s hloubkou vody 0,3 - 0,9 m 
s vlastní čistící lagunou. Sociální zařízení  
v budově TJ Sokol, přilehlé k areálu kou-
paliště. Prostor vymezený na převlékání je 
oddělený pro muže a ženy. V areálu je i dře-
věný stánek s občerstvení a posezením.

Pátá sezóna byla zahájena 4. června 2011. 
Otevírací doba a vstupné v měsíci červnu  
a září: 

pracovní dny -  od 14.00 – 20.00 hod.
soboty, neděle - od 12.00 - 20.00 hod.
Vstupné:  dospělí - 30,-Kč
 děti a studenti – 15,-Kč
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Hody byly, hody budou???

Jistě mi dá každý za pravdu, že uspořádání 
jakékoliv akce stojí nemalé úsilí a času.
V sobotu 18. června 2011 jsme uspořáda-
ly babské hody. Od začátku března jsme se 
pravidelně scházely každou neděli, abychom 
se sezpívaly a nachystaly pro vás překvapení 
v podobě netradičních tanců, letos to byla 
polonéza od Antonína Dvořáka a tempera-
mentní tanec Řek Zorba. Malé stárečky se 
rovněž nenechaly zahanbit a jejich perfektně 
nacvičené taneční vystoupení, které úžasně 
vymyslela paní Martina Zichová, mělo veli-
ký úspěch.
My stárky jsme si hody užily po svém, ale 
ono to bez těch návštěvníků opravdu nejde. 
Je zarážející, že téměř třetina stárek bydlí  
v Ochozi krátce a hodů se zúčastnily s celý-
mi rodinami. Některé stárky zde nebydlí  
a byly rády, že se mohou hodů zúčast-
nit. Svou aktivní účastí to potvrdila třeba 
paní starostka Věra Karásková z Hostěnic.  

V okolních vesnicích při hodech praskají 
kulturní zařízení ve švech, kde je tedy chy-
ba, že je tomu v Ochozi u Brna jinak? Když 
jsme se večer řadily ke slavnostnímu nástu-
pu a nazdobený sál zel téměř prázdnotou, 
tak nám moc veselo nebylo. Chtěla bych 
se na tomto místě zastat i ostatních spolků, 
které pořádají hody, plesy, ostatky koncer-
ty, fotbalové turnaje, přednášky. Jak potom 
může někdo říct, že se v Ochozi nic nedě-
je? Ale hody byly úžasné , škoda, že jste se 
nepřišli podívat na tu nádheru v krásných 
krojích, které jsou právě tou největší finanč-
ní položkou. Děkuji všem, kteří se jakým-
koliv způsobem podíleli na zajištění hodů. 
Přeji Junákům, aby jim nebylo tak smutno, 
jako nám, až budou bilancovat párové hody, 
které chystají v září.  

Za přípravný výbor Babských hodů 2011 
Jana Janková

Dětský den na Bistru

Letos si nejmenší Ochozáci a Ochozačky 
užili spoustu, her, skákací hrad i vystoupení 
mažoretek, dobré jídlo, balónky, sladkosti… 
zkrátka vše co patří k dětskému dni, na Bis-

tru. 4. června tak oslavili svůj svátek a jistě 
budou na vydařené odpoledne vzpomínat  
i mezi prázdninovými zážitky. 
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Dům umění města Brna, příspěvková organizace – slevy 50% bonusová sleva na vstupné po 
celou dobu platnosti smlouvy, 5 %
Hrad Špilberk - slevy: 40% na veškeré vstupné na hradě Špilberku i na Měnínské bráně
Dům pánů z Kunštátu - slevy: 50% bonusová sleva na vstupné po celou dobu platnosti
smlouvy, 5 %
Památník Mohyla míru – sleva 10 %
Slovanské hradiště v Mikulčicích – sleva 50% ze základního vstupného pro jednotlivce
Zámek Letovice – slevy 25% vstupné pro skupinu min 20 osob, prohlídku pro skupiny je
možné domluvit individuálně i mimo sezónu 10 %

CESTOVÁNÍ
CK ČEDOK Brno
Slevy: 10% na letecké pobytové zájezdy do Řecka, Turecka, Španělska a na Kypr z katalogu
Letadlem k moři 2011. Sleva 5% ze základních cen. Slevy se nesčítají s jinými slevovými 
programy poskytovatele
TURIST Pasohlávky, slevy 20 % na ubytování a bazén v období jaro- léto od dubna do října

OSTATNÍ
Pneu Plus Brno-Kohoutovice
-slevy : 50% slevy na práce pneuservisu a různé slevy na různé pneumatiky různých  
značek.
Triglav pojišťovna, a.s. - www.bonuspojisteni.cz - slevy: 45% až 60% na povinné ručení, 30% 
na havarijní pojištění, 20% na pojištění majetku, cestovní a úrazové pojištění. 
Peřina Brno - obklady, dlažby, zednictví. Slevy: 20% na vnitřní práce (obklady, dlažby, jádra, 
koupelny, v sezoně zima 2011 5%
Bezpečná koupelna Saniwell Brno - Slevy: 50% na instalaci van, 10% na zbylé modely van  
s dvířky, 5% na modely OPTIMUM a COMFORT

GASTRONOMIE
AVATAR vegetariánská restaurace Brno
- slevy: 50% v termínu 22. - 23. 8. 2011, 20% v období léta, 10% sleva se vztahuje na denní
menu do 16.00 hod.
Bohema Restaurant
- slevy: 25% (od 01.06. do 31.08.2011), 15%
Cukrárna Na Městečku Pozořice - slevy: 20% při nákupu nad 200 Kč (od 01.06. do 
31.08.2011), 10% při nákupu nad 200 Kč
Šárka Zemanová - výroba cukrářských výrobků Brno - sleva: 10% výroba dortů na zakázku, 
zákusků a cukroví na přání.
Restaurace Pod Hádkem Ochoz u Brna - sleva 5% při nákupu nad 100,- Kč
Pramen – Brněnka, spol.s.r.o., provozovny v Brně, - sleva 5 % na všechny výrobky v hoto-
vosti ( ne stravenky a karty)
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Senior pas vám bude zaslán poštou. Poš-
tou rovněž budete dostávat časopis Novin-
ky Senior pas obsahující přehledný kata-
log poskytovatelů a seznam míst, kde  
lze výhody karty Senior pas uplatnit a využít.  
Vše uvedené lze také najít na  
www.seniorpasy.cz
Nabízené slevy ve výši 5 – 50 % jsou od nej-

různějších společností z oblasti zdravotnic-
tví, lázeňství, wellness, cestování, stravová-
ní, ubytování, vzdělání, muzea, galerie, ale  
i maloobchodního prodeje. V současné době 
je v databázi projektu více jak 200 poskyto-
vatelů a budou přibývat.
Pro ilustraci uvádíme jen některé  poskyto-
vatele pro nás zajímavé a snadno dostupné:

ZDRAVÍ
(pokud není uvedeno jinak, jedná se o služby v Brně) 
Homeopatická poradna Bzenecká 6 - 50% na první sezení na všechny terapie v termínu čer-
venec, srpen, 20% na všechny terapie v období jaro, 10% na všechny terapie.
CM OPTIK, s.r.o. – slevy 50% na brýlovou obrubu v termínu 10. - 25. srpen 2011, 10% na 
zakázku
JOY OPTIK - slevy 40% na samozabarvovací brýlové čočky Transitions (slevy nelze sčítat) 
Termín: do konce července 2011, 7% na brýlové obruby, 5% na kontaktní čočky, nevztahuje 
se na vyšetření, slevy nelze sčítat
Oční optika Miroslav Nippert Brno - sleva 10% na zakázku
Optik Krouman Brno - sleva 10% na vše
Optik Otava Brno - sleva 10% na zakázku
Sanus Brno (Pozořice a Bílovice nad Svitavou) - slevy 10% slevy za 1. měsíc péče u nově 
zavedené pečovatelské služby (pomoc při péči o vlastní osobu, při hygieně, zajištění stravy, 
chodu domácnosti, zprostředkování kontaktu se světem) 
Evropská oční klinika LEXUM Brno - sleva 5% na prémiovou léčbu šedého zákalu 
Lékárna Pozořice - sleva 5% na nákup léků, potravinových doplňků, čajů, zdravotních 
pomůcek, zdravotní obuvi atd. Měření krevního tlaku přístrojem Corazon zdarma
na Senior pas.
Lékárna Na Pekařské Brno, sleva 5% na veškerý sortiment kamenné lékárny 
Lékárna Aventa Brno, sleva 10% na doplatky za léky na recept
Lékárna U Viktorie Brno, sleva 5%

LITERATURA
Knihovna Jiřího Mahena - sleva 10% (dospělí/důchodci) z registračního poplatku knihov-
ny.

HUDBA
Moravská filharmonie Brno – slevy 20% po celou dobu platnosti smlouvy (dlouhodobá), 5%

MUZEA, GALERIE, PAMÁTKY
Labyrint pod Zelným trhem - slevy: 10% z ceny plného vstupného - celoroční platnost
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Škola v přírodě Portáš 2011 

Žáci naší školy měli letos možnost strá-
vit týden na škole v přírodě v překrásném  
prostředí Javorníků v horském hotelu Por-
táš. Počasí bylo fantastické. Propršel nám 
téměř každý den, místo mlhy jsme bloudili 
v mracích a studený vítr byl náš každodenní 
společník. O to vzácnější byly chvilky, když 
mezi mraky prosvitlo slunce a okolní příro-
da nám ukázala i tu přívětivější tvář. I přes 
nepřízeň počasí se pobyt na horách vydařil. 
Jedna akce střídala druhou a nikdo neměl 
čas se nudit. Ani jeden den nebyl stejný. Po 
snídani jsme vždy obsadili všechny volné 
prostory a věnovali se netradiční, nicméně 
povinné výuce. Po očku jsme však sledovali 
oblohu a jakmile jsme zahlédli první papr-
sek slunce, vyráželi jsme ven. Výlet na Malý 
Javorník byl zajímavou ukázkou toho, jak 
může vypadat státní hranice, která se klika-
tila přímo před námi a na které jsme pře-
cházeli po pár metrech z jedné republiky do 
druhé.
Jeden z mála slunečních dnů byl věnován 
netradiční sportovní olympiádě, kde jsme 
změřili své síly v hodu pokličkou, chůzi na 
chůdách, skoku přes švihadlo, běhu s mis-
kou na zádech, stavbě věže z kostek, skákání  
v pytli a jiných bláznivých disciplínách. 
Branný závod se už kvůli počasí musel 
odehrát v budově. Další deštivé odpo-
ledne nám zkrátila cesta za pokladem, 
při které jsme sbírali různé nápovědy,  
z nichž jsme sestavovali jednotlivé čás-
ti tajuplné šifrovací abecedy, která nám 
pomohla přečíst tajemný text, zaručeně 
vedoucí  k pokladu. Největším lákadlem 
však byly každodenní výlety do blíz-
kého lesa, kde se sváděly urputné boje  
v soutěži o nejkrásnější domeček pro zdej-
ší trpaslíky. Myslím, že co se týče výstavby 

nových bytových jednotek, zanechali jsme 
po sobě slušně vybavené satelitní městečko  
s úplnou občansko-trpasličí vybaveností. 
Zlatou tečkou za celým pobytem v horách 
byla noční stezka odvahy. Teď už jenom dou-
fáme, že hrůzostrašné zážitky, které museli 
absolvovat naši svěřenci  na cestě tmavým 
lesem plným krvelačných šelem (komáři  
a netopýři) za zvuků, při kterých tuhla krev 
v žilách (praskající větvičky, padání šišek 
ze stromu), nezanechaly trvalé následky na 
spodním prádle (za což se případně omlou-
váme).
Pak už jenom balení a hurá domů. Ces-
tu zpátky do civilizace jsme přerušili ještě  
v Rožnově pod Radhoštěm krátkou náv-
štěvou ve Valašské dědině. Prohlídka umu 
našich předků je vždy dobrou připomínkou 
toho, že nic na světě není zadarmo a někdy 
i ta nejjednodušší věc na světě může mít 
obrovský význam pro zjednodušení a uleh-
čení života.
Co říci závěrem. Bylo to krásné, bylo to fajn. 
Tak třeba zase někdy příště…
(více pro doplnění  na www.zsochozubrna.
cz ve fotogalerii) 

Mgr.Martečík Jozef, ředitel školy
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Ve čtvrtek 28.dubna jsme na školním dvoře 
už tradičně pálili čarodějnice. Je to sice už 
nějaký ten pátek, o to více si člověk uvědomí, 
jak ten čas letí. Ještě nedávno jsme se louči-
li s paní Zimou a už tu máme léto v plném 
proudu, které voní blížícími se prázdnina-
mi a dobou dovolených. Vážení čtenáři se 
nemusí bát toho, že bych na těchto pár řád-
cích sladkobolně meditoval nad uplynulým 
časem. Rád bych jenom připomněl jednu z 
vydařených akcí školy, která se už stala tra-
dicí a která předznamenává to, na co se kaž-
dý po dlouhé zimě nejvíce těší. Na spoustu 
sluníčka, vůni lesů a rozkvetlých luk. Strašně 
rád bych tedy touto cestou poděkoval všem, 
kteří nám pomohli zkrátit si dlouhou dobu 
čekání na léto zorganizováním této pěkné 
dubnové akce. Obzvláště  bych chtěl podě-
kovat manželům Blatným za zajištění stán-

Ohlédnutí za pálením čarodějnic

ku s tekutým občerstvení, kteří celý výtěžek 
z akce věnovali škole. Z řad hasičů už tra-
dičně panu Polákovi, který nám při všech 
akcích školy pomáhá a je pro nás on i jeho 
celá rodina už téměř nepostradatelný. Ještě 
jednou díky a všem hezké prázdniny.

Mgr. Martečík Jozef, ředitel školy

Jednou z mnoha činností v naší školní 
družině byl „barevný týden“. Společně jsme 
si vytvořili námět a hned v pondělí jsme 
vyrazili všichni oblečeni ve stejné barvě. 
Maminky měly sice o jednu starost navíc, 
ale velmi nám pomohly v uskutečnění naší 
akce. 
Barvy jsou nedílnou součástí našeho živo-
ta, ovlivňují naše pocity, nálady, celkovou 
duševní pohodu a spoluvytvářejí obraz 
osobnosti. O tomto tvrzení jsme se všichni 
mohli přesvědčit v mnoha činnostech, kte-
ré nás čekaly. Byl to týden plný výtvarného 
tvoření a vyrábění (míchání barev, nápodo-
ba svého oděvu), výletů (čištění potůčku), 
seznámení s naučnou stezkou po turistic-

Barevný týden ve školní družině

kých značkách, povídání o vzniku duhy  
a různé jiné aktivity. 
Velmi nás motivovala barva zelená, která je 
barvou přírody. Ekologickou a environmen-
tální  výchovou se zabýváme a do budoucna 
se chceme stále intenzivněji zabývat. Pod-
porujeme krásnou, nezničenou přírodu. 
Nejméně dvakrát ročně sbíráme odpad-
ky a sami jsme se přesvědčili, jak dlouhou 
dobu se některé v přírodě rozkládají. Již  
v záři jsme je zakopali na školní zahradě,  
a právě v zelený den našeho barevného týd-
ne jsme je vykopali. Dnes už všichni víme, že 
například obaly od bonbónů či igelit zůsta-
ly celých devět měsíců nezměněné. A také 
víme, že třeba spojitost barvy žluté a červené 
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řízek s hranolky, smažené tvarůžky, naklá-
daný hermelín nebo utopence. Do budouc-
na se počítá ještě se zařazením míchaných 
nápojů.
O vtipné okamžiky prý v Bistru není nou-
ze. Dáša vzpomíná třeba na večer, kdy se 
mužské polovině jednoho páru nechtělo jít 
domů, proto zamknul (jakoby omylem) svo-
ji ženu ve skladu a potom dělal, že ji hledá 
po celé hospodě a nemůže ji najít. Několik 
štamgastů už také má zkušenost, jaké to je 
být zavřený v hospodě po zavírací době. 

Pokud však neponocujete příliš dlouho, tak 
vám nic takového při návštěvě Bistra nehro-
zí, protože se zde někdy v pátek zavírá až 
kolem čtvrté hodiny ranní. Běžná otvírací 
doba je však od úterý do neděle od 16 hodin 
až do doby, kdy odejdou poslední hosté, což 
bývá většinou kolem 23. hodiny.

Webové stránky: http://ochozbistro.ic.cz/
Facebooková skupina: Bistro Ochoz

Ondřej Mlejnek

Víte, že jižní Morava je vůbec prvním regio-
nem v České republice, který pomáhá lidem 
po pětapadesátém roce věku systémem slev 
k pokračování v aktivním způsobu života?
V měsíci říjnu loňského roku byl odstarto-
ván projekt Jihomoravského kraje Senior 
pas, jehož cílem je pomoc a podpora spolu-
občanům  od 55 let věku.
Vydání Senior pasu karty je zcela zdarma  
a požádat o ni může každý obyvatel Jihomo-
ravského kraje, který dosáhl věku pětapade-
sáti let. 
Pro jeho získání je třeba se zaregistrovat. 
Registrace je jednoduchá a zvládne ji každý.

Senior Pas: zábava i léky se slevou

Zájemce má tyto možnosti :

1)  Napsat na info@seniorpasy.cz
2)  Zaslat vyplněný registrační formulář na  
 adresu Senior pasy, Mendlovo nám. 1a,
 603 00 Brno
3)  Zaslat na uvedenou adresu dopis  
 s požadovanými údaji

Údaje potřebné k registraci – Jméno  
a příjmení, adresa, rok narození, nejvyš-
ší dosažené vzdělání, případně doplňující 
údaje – telefon, e-mailová adresa, zájmy  
a koníčky.
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dinový trénink není problém. V létě jezdím 
krátké a intenzivní trasy v terénu. A v zimě 
se pokouším zapojit co nejvíc dalších spor-
tů, aby si tělo odpočinulo od stereotypních 
pohybů a protáhlo se. Mám rád třeba běh 
nebo horostěnu.

Je cyklistika drahý sport?
Určitě patří mezi ty dražší. 
Není to jen kvůli ceně kola a 
jeho oprav, které se musí dělat 
skutečně poctivě a důkladně, 
ale i kvůli výživě. Při sportová-
ní by se měla dodržovat zdravá 
životospráva, doplňovat ener-
gii speciálními doplňky výživy, 
běžné jídlo jako zásoba ener-
gie nestačí. To taky něco stojí. 
Zhruba tak čtyřicet tisíc za rok 
do tohoto sportu člověk vkládá. 
Když tedy ještě nepočítám star-
tovné na závodech.

A co výjezdy do zahraničí na kole?
Zatím jsem jezdil jen na závody. Do Rakous-
ka, Polska a na Slovensko. Dlouhým cestám, 
které jsou populární, jsem se doteď nevě-
noval, ale letos plánuji vyjet do Rumunska 
na kole. Miluju vysokohorskou turistiku, na 
kole to bude jistě taky zajímavý zážitek.

Aneta Šedá

Nejen na pivo do Bistro Clubu

V rámci rubriky, ve které představujeme 
ochozské podnikatele a živnostníky, vás ten-
tokrát pozveme do Bistro Clubu na Svazar-
mu. Bistro vedou už dva roky manželé Dáša 
a Jarek Blatní a zdá se, že zde ještě nějakou 
dobu zůstanou, protože práce je baví. Míst-
nosti, které využívají, jsou v majetku turis-
tického oddílu AVZO, manželé Blatní jsou 
zde v nájmu.
V Bistru se schází většinou stálá klientela, 
kromě několika starších štamgastů jde vět-
šinou o mladší lidi. Občas se zde zastaví na 
občerstvení také přespolní turisté a cyklisté. 
O víkendech zde bývá někdy tak plno, že je 
problém najít volný stůl, jindy je zde volněji.

Po domluvě s obsluhou je možné uspořádat 
v Bistru také soukromou oslavu. Protože 
zde chybí kuchyně, vlastní jídlo můžete vzít 
s sebou, případně požádat o občerstvení for-
mou švédského stolu. Na dvoře Svazarmu 
probíhají také často různá grilování a jiné 
akce, jako byl v poslední době třeba dětský 
den, Halloween, pálení čarodějnic nebo 
nohejbalový turnaj. Rodiče zase ocení pro-
lézačky pro děti.
Co se nabídky týká, z nápojů je k dispozici 
točené starobrněnské pivo, točená malinov-
ka nebo Kofola, nealko, káva a tvrdý alkohol, 
pokud máte hlad, nebo chuť na něco dobré-
ho k pivu, můžete vyzkoušet třeba smažený 
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velmi pozitivně působí na náš organismus  
a dodává chuť k jídlu - proto tolik oblíbený 
McDonald‘s právě tyto barvy používá.

Všem přeji krásné prožití prázdnin plných 
sluníčka, cestování a krásných zážitků.
Jana Břenková - vychovatelka školní družiny

Je to již čtyři roky, co se parta mladých 
lidí, pod záštitou organizace Orel, rozhod-
la reprezentovat naši obec na florbalovém 
hřišti. Samotný florbal, ať už jeho jakáko-
li podoba, se hrál na Orlovně už mnohem 
dříve, avšak první start v oficiální florbalové 
soutěži proběhl právě před čtyřmi lety. 
Začátky byly krušné, což si jistě každý 
dokáže představit. Ale poměrně rychle jsme 
se rozkoukali a hned v prvním roce se nám 
podařilo vybojovat třetí místo. Za další sezó-
nu jsme bronzové umístění obhájili a přida-
li tak druhý pohár do sbírky. Ta se nám za 
ty roky začíná pěkně rozrůstat. V loňském 
roce jsme žádnou trofej nezískali, protože 
jsme se umístili na místě pátém. Zato letošní 
sezónu jsme dosáhli našeho historicky nej-
lepšího výsledku, kdy jsme ve 4a lize skon-
čili druzí. Přitom v první polovině sezóny 
by tomu jen málokdo uvěřil, ale ve druhé 
části se nám začalo dařit a velmi kvalitním 
a vyrovnaným výkonem jsme se dostali na 

druhou příčku, kterou jsme kontrolovali se 
značným odstupem. 
Je to pro nás velký úspěch a zatím nej-
lepší výsledek, kterého jsme dosáhli. Za 
sebe bych rád poděkoval organizaci Orel,  
bez které bychom 
nebyli schopni 
ligu hrát. Samo-
zřejmě také všem 
hráčům za vyni-
kající výkony a v 
neposlední řadě 
našim fanouškům 
za podporu. 
A protože s jídlem 
roste chuť, dou-
fám, že se nám  
v příštím roce 
podaří dosáhnout 
ještě o stupínek 
výše.

Roman Břenek

Čtvrtým rokem v lize 

Fotbalisté Ochoze budou v I.B hrát i příští sezonu

V dubnovém čísle Ochozského zpravodaje 
jsme před zahájením jarní části fotbalových 
soutěží ročníku 2010/2011 přáli trenérovi, 
realizačnímu týmu a hlavně hráčům dob-
rou formu, úspěšné výsledky a tím záchra-
nu v krajské soutěži i pro příští sezonu. 
V co jsme doufali, se podařilo. Naši hráči 

bojovali ve všech zápasech, i když se třeba 
herně nedařilo. Výborně jsme zvládli defen-
zivu, problémem bylo zakončení a střílení 
gólů. Na jaře vybojovalo mužstvo 18 bodů, 
což v závěrečném hodnocení znamenalo 
konečné 9.místo se ziskem 31 bodů a jistou 
záchranu již 2 kola před koncem soutěže. 
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Velké poděkování patří hlavně trenérovi 
Zdeňku Jarešovi, který je svým přístupem  
i odbornými znalostmi strůjcem fotbalových 
úspěchů posledních 4 sezon. Dokáže hráče 
strhnout k bojovným i kvalitním výkonům, 
které proti velmi těžkým soupeřům v kva-
litní krajské soutěži po většinu roku před-
váděli. A tak přes neúspěšný začátek (po  
6 kolech jsme byli bez bodu) se hráči 
nevzdali a soutěž zachránili. Dík patří všem 
hráčům pod vedením kapitána a opory 
týmu Dana Šnajdra,,- vynikajícím branká-
řům Pavlu Gronichovi a Aleši Zlámalovi, 
Jakubu Sapákovi, Martinu Dohnalovi, Jiří-
mu Malendovi, Radku Trávníčkovi, Jirkovi 
Mlejnkovi, Vašku Švábovi, Lukáši Čábel-
kovi, Ivoši a Lukáši Klementsovičovým, 
Romanu Telíškovi, Tomáši Gazdovi, Vojtu 
Gronichovi, Kubovi Řičicovi i mladičkým 
talentům Vítkovi Hrazdírovi a Pavlu Učňo-
vi. Velká škoda, že zdravotní problémy 
nepustili na hřiště naši velkou útočnou sílu, 
Petra Kvasničku. Petrovi přejeme, aby se 
uzdravil a ochozskému fotbalu ještě hodně 
pomohl!!!
Je známo, že po postupu do vyšší soutěže  
je vždy nejtěžší 2. rok. A tak vedení oddílu  
i realizační tým se snaží mužstvo posílit hlav-
ně v útočné fázi. Jak se to podaří, uvidíme  
v srpnu při zahájení ročníku 2011/2012.
V soutěžích okresu Brno-venkov nás repre-
zentovali mládežnická družstva přípravky  
a starších žáků. A hlavně nejmenší fotba-
listé z přípravky pod vedením trenérů Jany  
a Vaška Švábových dělali příznivcům i fot-
balovým odborníkům velkou radost. Věří-
me, že v 
přístupu k tréninkům i zápasům nepoleví  
a budou svůj nesporný talent rozvíjet k pro-
spěchu kopané v Ochozi u Brna. U žáků 
se hlavně v jarní části projevila stagnace 
výkonnosti, což se odrazilo i na výsledcích 

a konečném umístění v tabulce. Trené-
ru Zdeňku Zobalovi pomůže s přípravou 
i vedením mužstva Roman Božek a věří-
me, že výkonnost hráčů v této kategorii se 
bude zvyšovat a vyrostou nám noví talen-
tovaní hráči pro náš fotbal. Zvláštní zmínku 
zaslouží dvě ženy v realizačním týmu žáků: 
Hanka Řičicová i Marcelka Kochová udělali 
velký kus práce při vedení družstva i orga-
nizaci turnaje žáků.  Všem jmenovaným 
patří velké uznání a dík za práci pro mlá-
dežnický fotbal!
Na závěr fotbalového ročníku se uskutečnil 
již 9. turnaj žáků „O pohár starosty obce“ za 
účasti Moravské Slavie Brno, Bílovic, Uhřic 
a Ochoze. Nově uspořádali trenéři příprav-
ky Jana a Vašek Švábovi 1. ročník turnaje 
přípravek za účasti družstev Brna-Starého 
Lískovce, dívek Zbrojovky Brno, Bílovic  
a Ochoze. Za velkou pomoc při realizaci 
turnaje děkujeme manželům Blatným z Bis-
tra. Oba turnaje měli velmi vysokou úroveň 
herní i organizační a přispěli k dobrému 
jménu fotbalu v Ochozi u Brna!
V sezoně 2011/2012 bude ochozský fot-
bal reprezentovat nejvyšší počet družstev  
v historii kopané v Ochozi u Brna. V kraj-
ské I.B třídě muži A, v okresních soutěžích 
Brno-venkov přípravka, žáci a nově „B“ 
mužstvo mužů!! Záložní mužstvo mužů 
vzniká zejména z důvodu fotbalového růs-
tu mladých, talentovaných hráčů, kteří po 
ukončení činnosti v žácích neměli možnost, 
při absenci dorostu, pravidelné přípravy  
a dalšího růstu. Výbor oddílu kopané věří, 
že vznik B mužstva pomůže k výchově kva-
litních hráčů pro 1. mužstvo. Podzimní část 
sezony zahájí pro muže 14. srpna 2011, 
mládežnická družstva zahajují tradičně po 
prázdninách. Rozlosování všech zápasů na-
jdou příznivci začátkem srpna ve vývěsce  
TJ u OÚ.
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ských akcí, případně i jiné historické doku-
menty týkající se naší obce, prosíme vás  
o jejich zapůjčení.
Každý obrázek opatřete stručným komentá-
řem a údajem o době jeho pořízení (alespoň 
přibližně).

Lze předat osobně, případně také po doho-
dě provést kopii dokumentů pomocí scane-

ru za vaší účasti. Všechny zapůjčené věci  
v pořádku vrátíme.
Kontakt: Helena Suchomelová, Ochoz  
u Brna č.162

Pokud by chtěl někdo poslat obrázky již 
naskenované pak ve formátu JPG, rozlišení 
alespoň do 300 DPI – email: ochozsky.zpra-
vodaj@email.cz

Když se kolem vás mihne jakási barevná 
šmouha v nevlídném počasí, kdy by člověk 
psa nevyhnal, k večeru, a rychlostí blesku se 
ztrácí v dálce, je možné, že to zrovna vyjel 
Jan Kučera z Ochoze na trénink. Ten totiž 
místo do křesla usedá po práci do sedla, 
šlápne do pedálů a jezdí na kole. Klidně  
i do Mikulova a zpět. Stihnout se to dá i do 
čtyř hodin. Tento pětadvacetiletý mladík 
z Ochoze jezdí závodně a reprezentuje jak 
Ochoz v Česku, tak i Česko v zahraničí.

Kdy jsi s cyklistikou začal?
To mi bylo asi tak třináct. Koupil jsem si 
své první kolo – krosové. Ale pořádně jsem 
začal jezdit až o dva roky později, když jsem 
sháněl nové kolo. Dostal jsem se přes něj 
do týmu z Blanka a začal s nimi trénovat  
a závodit. Jsem hodně soutěživý typ, potře-
buji motivaci jezdit a zlepšovat se a závody 
jsou proto ideální.

Jakých úspěchů si ceníš nejvíc?
Nejsem profesionál, proto teď jezdím závo-
dy na kratší maratony (30 a 50 kilometrů). 
Cením si nejvíc třetího místa závodu Meri-
da Bike, kde startují stovky lidí. A pak taky 
několika výher ve své kategorii v Cyklo-

Projížďka na kole 120 kilometrů

maraton Tour. Je to docela dobré umístění, 
když se u nás cyklistice věnují tisíce lidí. 
Konkurence je velká.

Je to cítit i při závodech? Jaká panuje mezi 
závodníky seřazenými na startovní čáře 
nálada?
Jsme přátelé, rozhodně si neděláme žád-
né naschvály. Naopak to je jeden z dalších 
důvodů, proč se cyklistice věnuji – ten okruh 
skvělých a stejně nadšených lidí.

Takže máš raději silniční cyklistiku?
Obě, rád jezdím i do terénu. Třeba tady  
v okolí Ochoze jsou ideální podmínky  
a trasy. Nádherná příroda, výhledy, kopce... 
A když jedu na silničním, tak si zase vyjedu 
hodně daleko, poznám hodně míst, můžu 
pozorovat, jak se třeba mění, není to jen  
o výkonu. Poslední dobou si spíš užívám 
okolí, přírodu a tu volnost.

Kolik kilometrů za jeden trénink ujedeš  
a kam nejčastěji jezdíš?
Tréninkový harmonogram se dělí podle 
ročního období. Na jaře se nahánějí kilome-
try. Často se jezdí na jih od Brna na Mikulov 
a zpět. Sto, sto dvacet kilometrů za čtyřho-



18

STŘÍPKY ZE SOUČASNOSTI

ale vůbec nehodí. Zeptali jsme se tedy jedné  
z lektorek zumby, která v Ochozi každé pon-
dělí s úsměvem vítá Ochozačky všeho věku, 
co ji na zumbě tak baví, zvlášť, když ji vede 
tak často. „Na hodinách si zumbu oprav-
du vždy užiju. Jelikož miluju hudbu i tanec  
a hlavně mě baví předávat lidem pozitivní 
energii, která je při zumbě to nejdůležitější. 
Klientky by měly z mé hodiny odejít zpo-
cené, unavené, ale s dobrou náladou,“ řekla 
Michaela Pospíšilová, lektorka zumby, foto-
modelka, tanečnice a herečka. 
Do Ochoze se tato mladá dáma, která má za 
sebou účinkování v několika tanečních svě-
tových skupinách, vystupování na francouz-
ské divadelní scéně, fotomodeling pro světo-
vé značky jako Adidas, Nike, Ferrari, Sony, 
L´oreal atd., dostala díky tomu, že pochází 
z Brna. „V Kanicích máme navíc chatu a v 
Ochozi ještě tou dobou zumba nebyla. Tančí 
se mi tu dobře, lidé tu jsou usměvaví, pří-
jemní,  a to je při hodinách velice důležité,“ 
dodala.
Zatím byly její pondělní hodiny (cena hodi-
ny je 80 Kč) plné. V létě plánuje do Ocho-
ze jezdit každý čtvrtek v čase od 18.30 do 
19.30. Kromě toho nabídne i letní zumba 
párty, která se uskuteční na Bistru, to už ale 
bude po uzávěrce zpravodaje. 
Další hodiny, které jsou neméně oblíbené  
a probíhají každou středu od 19.00 do 20.00, 
nabízí Zumba Studio. To nám prozradilo 
něco o historii zumby. „Beto Perez, instruk-

tor aerobiku z Kolumbie si na jednu ze svých 
hodin zapomněl vzít kazetu s hudbou. Zaim-
provizoval. Vzal kazetu s oblíbenou salsou  
a jinou latinsko-americkou hudbou a zažil  
s ostatními výrazně intenzivnější a zábav-
nější hodinu, než tomu kdy předtím bylo. 
Lidé se usmívali a dokonce se potili více 
než obvykle. Z improvizace vznikla pravi-
delná hodina a ta se brzy stala nejpopulár-
nější hodinou ve fitness studiu,“ píše Zumba  
Studio. 
Beto Perez pak koncem devadesátých let 
odešel do USA a začal svět učit svému nové-
mu fitness programu. Pak už se k němu při-
dali i šikovní obchodníci a společně vytvořili 
značku Zumba®. V současné době si zum-
bu oblíbili skoro v osmdesáti zemích světa  
a učí ji kolem 85 000 instruktorů. „Na našich 
hodinách jsou vítáni všichni, bez ohledu na 
věk, kondici nebo taneční zkušenosti, nej-
lepší je přesvědčit se na vlastní oči,“ dodává 
Zumba Studio. Zumba Studio je z Blanska 
a vyučuje tento fitness program v mnoha 
menších obcích v Moravském Krasu i mimo 
něj. Přes prázdniny budou zumba hodiny ve 
stejnou dobu jako doposud – tedy v Orlov-
ně ve středu od 19.00 do 20.00. Hodina se 
Studiem Zumba vyjde dospělého na 80 Kč, 
permanentka na 10 lekcí – 600 Kč. Pro stu-
denty nebo ženy na mateřské dovolené to je 
70 Kč a 500 Kč za permanentku. Děti do 15ti 
let mají hodinu za 50 Kč, permanentku za 
400 Kč. 

Díky současné moderní technice se nám 
nabízí možnost vytvořit sbírku dokladů 
o vývoji obce a životě předchozích gene-
rací. Obracíme se na všechny občany, aby 

Neopouštěj staré fotky pro nové (výzva občanům)

tuto naši snahu o zachování co největšího 
množství historických snímků podpořili.
Pokud tedy vlastníte historické pohlednice 
a historické fotografie z různých společen-
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Hrací dny budou : muži „B“ sobota dopo-
ledne, přípravka – neděle dopoledne, žáci 
a muži „A“ neděle odpoledne. Těšíme se 

nashledanou na hřišti a děkujeme za pří-
zeň!!! 

Mgr. Ruda Purkert za výbor oddílu kopané

Roverský kmen Richnas z Ochoze u Brna 
je součástí skautského střediska Pozořice  
a v tomto školním roce má 25 registrovaných 
členů. Kromě kmenových akcí se mnozí naši 
členové podílejí na vedení družin skautské-
ho oddílu Šošoni nebo pomáhají při organi-
zování skautských závodů v rámci střediska 
i celého okresu. Roverský program spočívá v 
pravidelných organizačních schůzkách, kde 
se domlouváme na jednotlivé akce, progra-
mových schůzkách s různou náplní (bow-
ling, přednáška) a vícedenních výpravách.
Letošní školní rok jsme zahájili v říjnu již 
tradiční bojovou hrou Lesní lidé, kterou 
organizujeme pro skauty z okolí. Večer po 
této hře již patřil pouze členům kmene a 
tradičnímu rituálu zahajujícímu školní rok.  
V prosinci se několik z nás vypravilo do Pra-
hy na tradiční mikulášský víkend, který se 
skládal z pátečního komponovaného veče-
ra, sobotního semináře a večerního plesu. 
Dva dny mezi vánočními svátky jsme opět 
již tradičně strávili na naší střediskové chatě 
Jelenici. Pobyt jsme si zpestřili výletem do 
Pozořic přes zříceninu hradu Vildenberka.
Také letos jsme se zapojili do plesové sezóny 
a to hned organizováním dvou plesů – oddí-
lu Šošonů jsme pomáhali s přípravou odpo-
ledního maškarního plesu pro děti, na který 
navázal večerní skautský ples pro dospělé. 
Součástí plesu byl také program v podo-
bě několika tanečních her, což ve spojení  
s hudbou v podání skupiny Tamdem učinilo 
ze skautského plesu jeden z nejnavštěvova-

Roverský kmen Richnas ve školním roce 2010/2011

nějších ochozských plesů. Mezi plesovými 
hosty navíc převažovali mladí lidé.
Poslední březnový víkend jsme strávili  
v jeskyních v okolí Ostrova u Macochy, kde 
jsme v sobotu pomáhali speleologické sku-
pině Tartaros s objevováním nových prostor  
v jeskyni Nový Lopač a v neděli prolézali 
jeskyni Dagmar. V dubnu zase reprezen-
tovali dva členové kmene naše skautské 
středisko a okres na Valném sněmu Junáka  
v Kolíně a kromě toho se dva členové kme-
ne zúčastnili již pátého regionálního setkání 
roverů a rangers s názvem Hustě napruzené 
prasátko, které se tentokrát uskutečnilo na 
skautské základně poblíž Poličky.
Pět květnových dnů strávili zase mladší 
členové našeho kmene společně s asi 800 
dalšími skauty a skautkami na celostátním 
roverském setkání Obrok v Blansku – Češ-
kovicích.
Na programu bylo například vzájemné před-
stavování zajímavých aktivit nazvané Inspi-
ro, kde jsme ostatním představili vikingskou 
hru Kubb, velká bojová hra, seminář nazva-
ný Vapro, výlet do okolí nebo roverská služ-
ba v okolních vesnicích. Náš kmen pomá-
hal s opravou laveček v obci Veselice. Jeden  
z červnových víkendů strávili někteří naši 
členové službou na benzínové pumpě Shell 
v Brně – Vinohradech, kde v rámci chari-
tativní akce Kapka umývali řidičům přední 
skla aut, seznamovali je s možností zapsání 
se do registru dárců kostní dřeně a vybírali 
peníze na tento registr.

SPOLKY, SDRUŽENÍ, INSTITUCE
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Poslední dva měsíce zaměstnává některé 
naše členy příprava tradičních Svatováclav-
ských hodů, které letos organizujeme 24. 
září. Kromě lidových písniček zkoušíme 

také některé zatím v naší obci méně známé 
tance, takže jste všichni srdečně zváni.
S přípravou hodů souviselo také květnové 
posezení u cimbálu, které se uskutečnilo  

v jídelně restaurace U Votrubů. Zahrá-
la cimbálová kapela ze Křtin, většina 
zúčastněných se k nim zpěvem brzy při-
dala a celý večer se velice vydařil. Na závěr 
školního roku jsme připravili táborák pro 
členy oddílu Šošoni a pro všechny rovery 
a rangers z našeho střediska. Myslím, že 
to byla vedle plánovaných pěti červen-
cových dnů strávených na skautském 
táboře oddílu Šošonů příjemná tečka 
za školním rokem 2010/ 2011, který byl 
poměrně bohatý na uskutečněné akce, 
litovat můžeme jet poměrně malé účasti 
na některých z nich.

Ondřej Mlejnek, vůdce kmene Richnas

Orientačně branný závod

V sobotu 28. května 2011 dopoledne uspo-
řádal turistický oddíl místní organizace 
AVZO orientačně branný závod pro žáky 
základní školy. Závod byl rozdělený do tří 
věkových kategorií. I přes velkou nepřízeň 
počasí se jej zúčastnilo šestnáct závodníků.

Nejpočetnější zastoupení bylo paradoxně  
v kategorii nejmladších žáků. Na trase bylo 
pro závodníky připraveno sedm kontrolních 
stanovišť, kde plnili různé úkoly:

• Poznávání zvířátek a rostlin
• Přechod po laně
• Odhad vzdálenosti
• Určování azimutu, orientace v mapě  
 a hod granátem
• Otázky – co víš o obci

• Témata zdravovědy
• Střelba ze vzduchovky

Trasa byla vzhledem k počasí náročnější, ale 
i navzdory dešti, blátu a kluzkému terénu 
ji všichni účastníci zvládli bez zranění. Do 
cíle doběhli všichni a časy nejmladších si  
v ničem nezadaly s časy jejich starších kama-
rádů. V některých případech byly dokonce  
i lepší.

Základní hodnocení celého závodu bylo 
v každé kategorii dle celkového počtu 
dosažených bodů, nasbíraných na jednotli-
vých stanovištích. 
Při shodě bodů rozhodovaly lepší časy. 
Zvláštní ceny pak byly ještě uděleny nejrych-
lejším z každé kategorie. Vítězové posbírali 

SPOLKY, SDRUŽENÍ, INSTITUCE



17

diplomy a hodnotné ceny, ostatní účastní-
ci dostali pamětní listy a drobné odměny. 
Díky finančnímu příspěvku obce a darům 
od sponzorů nikdo z dětí nepřišel zkrátka. 
Všichni byli navíc odměněni nějakou slad-
kostí. Na závěr všem účatníkům závodu  
i pořadatelům přišel vhod teplý čaj a opeče-
né špekáčky.

Tímto ještě jednou díky všem, kteří se podí-
leli na organizačním zabezpečení celé akce, 
obci a sponzorům za příspěvky a věcné dary 
a samozřejmě všem účastníkům, kteří i přes 
deštivé počasí vydrželi až do konce.

Věra Haraštová
Turistický oddíl AVZO – Ochoz u Brna

STŘÍPKY ZE SOUČASNOSTI

Zumbím, zumbíš, zumbíme

Není mnoho žen, které by nevěděly, co je 
to zumba. Není mnoho Ochozaček, které 
by si zumbu nezkusily. Od května se schází 
desítky milovnic tanečních rytmů, pohybu 
a toho krásného pocitu, když propotí trič-
ko, na Orlovně. A to hned dvakrát týdně ve 
dvou na sobě nezávislých kurzech. 
Zumba je fenomén. Ženský fenomén dneš-
ní doby. Není fitness studio, které by hodi-
ny tohoto „tanečního aerobicu“ nenabízelo. 
Holky se chtějí totiž u cvičení bavit, chtějí 
prodat rytmus, smyslnost co v nich je. Chtě-
jí popustit uzdu fantazii a připadat si jako 
brazilská svůdná tanečnice, ve které latin-
sko-americká hudba přímo tepe. Oficiální 
definice zní: Zumba® fitness je disciplína na 
pomezí sportu a tance, mohou ji provozovat 
jen instruktoři s platnou licencí od společ-

nosti Zumba 
Fitness LLC. 
Zumba je prv-
ní disciplína 
ve fitness cen-
trech, která je 
skutečně vese-
lá a zábavná, 
bourá zápolení 
s vůlí známou 
z tradičních 
sportů. Kva-
litně vedená 
lekce Zumby 
je prospěšná 
nejen tělu, ale výrazně ovlivňuje i psychiku, 
cvičenci zažívají endorfinové opojení. No, 
klasická suchá definice, která se k zumbě 
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Vítání občánků v Ochozi u Brna, 16.dubna 2011 v Mateřské školce. Přejeme 
našim nejmenším Ochozákům krásné dětství, hodně kamarádů a dobrých 
vzpomínek na svou rodnou obec. A Vám, milí čtenáři, pěkné a zážitkové 

léto. Vaše redakce.


